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Téma: 
 

Jaro jak má být! 
 



 

 

 

Úvodník 
 

A máme tu zase jaro! Že jste si toho ještě nevšimli? Že se vám, zdá, že 

jaro už je tu dlouho? Ano, také jsem měl pocit, že tento rok se tu zima 

moc dlouho nezdržela. Možná, že milovníci zimy trochu litují, že neměli 

moc příležitostí jet si zalyžovat, ale já jsem rád, že už je tu opět jaro. 

Jednak protože tu je nové číslo Roverníčku a jednak proto, že mám 

raději léto než zimu. A co vás v tomto čísle Roverníčku čeká a nemine? 

Dozvíte se o letošním Valném sněmu Junáka, a proč bychom se 

o něj měli zajímat. Dozvíte se o roverském klání. Můžete si přečíst 

Názorovou sondu na téma lhaní, která se mi zdá více než zajímavá. Čeká 

na Vás také krátký pohled třech účastníků na poslední RKLM wellness. 

A jak si organizovat úkoly, které musíte udělat, se dovíte v článku 

metoda GTD. A nemine vás ani několik pozvánek na zajímavé akce. 

S jarem přichází spoustu pěkného a tak znovu vyhlašují 

fotosoutěž, tentokrát pozor, uzavírka je po prvních patnácti fotkách. A 

na závěr si můžete přečíst krátké zamyšlení o testu „Mohli byste být 

skautem?“ A možná taky o tom, co z nás činí skauta. 

 

Přeji vám všem pěkný den a užijte si Roverníček. 

 

 

    Váš šéfredaktor 

Junior  

 

 

 

 

  

Z roverského světa Roverské akce Náš kmen 

Roverský program Svět kolem nás 



 

 

 

O valném sněmu Junáka 
  aneb, měli bychom se o něj zajímat? 
 

Valný sněm je nejvyšším orgánem naší organizace, probíhá jednou za tři 

roky a mimo jiné mu také přísluší schvalovat, případně změnit stanovy 

Junáka. Abyste si však nemysleli, že je to jen úzký kruh lidí, kteří si tam 

něco odhlasují, tak to tak vůbec není. Letos se koná sněm 28. – 30. 3. 

2014 v Litomyšli, jede tam celkem 497 delegátů, takže v konečném 

důsledku tam bude přes 500 skautů. Mimochodem, mezi nimi také jeden 

delegát z našeho střediska.  

 A proč bychom se o něj měli zajímat? Proč by to pro nás mělo být 

důležité? Například právě proto, že se tam bude jednat o věcech, které se 

nás dotýkají. A myslím, že tento sněm je pro nás důležitější než ty 

předešlé. Možná také proto proběhlo mnoho předsněmovních diskusí. A 

o jaká témata se jedná? Členství ve WAGGGS, Změna stanov, Změna 

názvu a Strategie do roku 2022.  Pravděpodobně nejdiskutovanějšími 

tématy jsou členství ve WAGGGS a změna názvu. Tak co, už vás zajímá, 

co se bude dít na valném sněmu? V prvním jmenovaném tématu jsou 

pouze dvě možnosti, buď zůstat anebo vystoupit. U druhého tématu je 

možností hned několik. Avšak mám pocit, že jsou také pouze dva tábory. 

A to zda v názvu zůstane slovo Junák anebo ne. Jaký na to máte názor 

vy? Já už si svůj názor udělal. A i naše středisko na posledním 

střediskovém sněmu se k těmto bodům vyjádřilo. 

 

Kdyby někoho zajímaly důvody těchto změn a různé názory, tak více 

informací nalezne na: http://krizovatka.skaut.cz/organizace/ustredni-

organy/valny-snem-junaka/ 

 

Junior   

  

Z roverského světa 

http://krizovatka.skaut.cz/organizace/ustredni-organy/valny-snem-junaka/
http://krizovatka.skaut.cz/organizace/ustredni-organy/valny-snem-junaka/


 

 

Roverské klání 
 

Už od začátku školního roku probíhá mezi roverskými družinami v 

SRKu soutěž s názvem Roverské klání. Ceny jsou lákavé – tisícovka pro 

vítěznou družinu a pět set korun pro ty, kteří budou druzí, a tak není 

divu, že se do Klání zapojilo celkem pět 

družin – jmenovitě Kobry, Kocůři, Pandy, 

Rychlá Rota a Temná strana. 

A jak že to funguje? Princip hry je velmi 

jednoduchý. Družiny vždy na začátku 

měsíce obdrží mail s informacemi o dvou 

úkolech, které mají do konce daného 

měsíce splnit. Některé úkoly-výzvy vyžadují 

fyzickou zdatnost, jiné určitý stupeň tvořivosti, další spolupráci mezi 

členy družiny. 

Od začátku Klání stihly družiny splnit už osm 

různých výzev, mezi nimiž byla například 

pantomima, lovení předmětů ze dna bazénu nebo 

třeba psaní pohádky, v níž veškerá slova musela 

začínat na písmeno P. Mezi nejnáročnější z výzev 

se zařadil úkol, při němž měli členové družin 

vyšplhat na garáž. Jednoduše proto, že kupříkladu 

jedna nejmenovaná družina s názvem Temná 

strana zkrátka a jednoduše nesehnala garáž. 

Začalo to stavěním věží z papíru a seděním na 

neexistující židli. Začalo to jako plnění 

zvláštních, chvílemi pro některé až nesmyslně 

znějících úkolů, ale postupem času se ukázalo, že 

tyto nesmyslné úkoly družiny spojují, učí nás 

lépe vzájemně spolupracovat, vycházet spolu a 

najít si čas na věci, které jsou pro nás důležité. 

A možnost se tohle naučit je zcela určitě 

odměnou mnohem větší, než ona šustivá 

bankovka pro vítěze. A co je nejlepší? Získá ji 

každá z družin, která se do Klání zapojí – a ne jen ta, která nakonec 

posbírá nejvíce bodů. 

 

Eny   

Náš kmen 
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NÁZOROVÁ SONDA – lhaní 
 

Skaut je pravdomluvný. Tak to stojí ve skautském zákoně, který je 

většině z nás už velmi, velmi dlouho znám. Je ale vždy pravda tím 

jediným správným řešením, nebo existují situace, v nichž je lepší lhát? 

Slouží lež jen k sobeckým účelům jedince, nebo může pomoci druhým 

lidem, případně i celé společnosti? Zeptali jsme se na názor dvou skautek 

– jedné zasloužilé rangers a druhé, která se ve skautském světě teprve 

rozkoukává. 

Šmoula: „I když "lhát se nemá," já znám jeden případ, kdy lež je lepší než 
pravda. Nedávno nám to řekl Jestřáb, který byl doktorem v kyjovské 
nemocnici. Představte si, že jdete za holčičkou, je jí 7 let, má nádor na 
mozku, který nelze odoperovat, ztrácí zrak a zeptá se, kdy už konečně 
začne vidět. Řeknete jí, že už nikdy vidět nebude a ještě že nebude ani 
slyšet a nakonec umře, anebo jí budete radši lhát a řeknete, že už brzy? 
Nikdo by na to neměl sílu, tomu nevěřím. V tomto případě si myslím, že 
lež je "dobrá". Ale jinak je asi nějaký důvod, proč ve skautském zákoně 
stojí pravdomluvnost hned na prvním místě.“ 
Dorka: „Snad každému z nás je odmalička vštěpováno, že lhát se nemá. 
Ano, lež je špatné řešení problémů, hlavně proto, že vlastně žádné 
problémy neřeší, pouze násobí ty staré a pomáhá vzniknout novým. 
Často se stává, například když nás někdo zklame, že nechceme slyšet 
pravdu, lžeme sami sobě. Nepřináší to klid.  
Někdy je přiznat pravdu těžké. Někdy je to velmi těžké. Někdy to 
zraňuje nás, naše blízké. Někdy je to tak těžké a zraňující, že se musíme 
rozhodnout, zda říci celou pravdu.  
Může lež něčemu prospět? Ano, myslím, že může. Může zabránit našim 
blízkým, aby se v noci budili s křikem a každý den, každou hodinu, 
každou minutu se o nás strachovali. Může pomoci. Lži zachránily životy 
mnoha Židům a jiným nepohodlným lidem během druhé světové války. 
Je příliš jednoduché říct, že malé lži neškodí, protože to není pravda.  
Je na každém z nás rozhodnout se, kdy říci pravdu a kdy zalhat. A pokud 
chceme soudit lidi, zkusme se nejdříve vžít do jejich situace. Co asi cítili? 
Co prožívali? Co bych na jejich místě udělal já?  
Lhát, nebo říct pravdu? Zranit, nebo zranit?“ 
 

Eny  

  

Svět kolem nás 



 

 

 
RKLM WELLNESS 
 

Na začátku března proběhlo tradiční RKLM. Hlavní myšlenkou celé akce 

bylo heslo „ve zdravém těle zdravý 

duch“. Těžko říct, jestli bylo toto 

téma tak zajímavé anebo si RKLM 

již udělal takové jméno, každopádně 

RKLM se může pochlubit účastníky 

až z Uherského Hradiště, Jedovnic  

(dědinka u Blanska) a také 

z Lanžhota. Avšak jaké RKLM bylo, 

nám řekli sami účastníci.  

Tentokrát jsem si vybral Smíška z Hluku, která jezdí, řekl bych, již 

pravidelně na RKLM a poprosil jsem ji, aby poslední RKLM srovnala 

s těmi ostatními. A dva „nováčky“, kteří byli na RKLM poprvé. Jedná se 

o Červenáčka z Lanžhota a Jirku 

z Kyjova. Těchto jsem se zeptal, jak 

hodnotí RKLM wellness.  

Smíšek: „Musím říct, že 
tohle RKLM se mi asi zatím líbilo 
nejvíc. Nevím přesně, čím to je, asi 
mě hodně zaujaly ty přednášky a 
taky miluju sportování. Opravdu 
hodně sem si z tama odnesla, hlavně 
kopu dobré nálady a čerstvý vítr do 

mé životni rutiny.“ 
Červenáček: „No, o RKLM jsem se 

dozvěděl ze skupiny „jihomoravska zirafa 
2014" Nevěděl jsem, co od toho mám 
očekávat, byl jsem velmi překvapen, že něco 
takového vůbec je a že se to pořádá tak 
často. Na další RKLM chci jet, pokud mi do 
toho nevleze řidičák. Na RKLM jsem jel sice 
sám za většinově úplně neznámými lidmi 
kromě pár z Žirafy. Jsem z RKLM nadšený a nelituji mého rozhodnutí 
tam jet.“ 

 

Roverské akce 

foto: Lapka 
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Jirka: „Potom co jsem si přečetl 
pozvánku na tohle RKLM, začal jsem 
se bát, že by téma wellness mohlo 
ubrat akci na zábavě. Přesto jsem 
přijel s tím, že RKLM bude i přes 
zvolené téma zábavné. Je nutné ještě 
dodat, že tohle byla moje první 
skautská akce, takže jsem vůbec 
nevěděl, jaké lidi tu potkám. A jak to 
všechno dopadlo? Naprosto perfektně. Pořadatelům se podařilo z tématu 

vyždímat maximum zábavy, 
přednášky byly n ejen poučné, ale i 
zábavné a určitě jsem si z nich něco 
odnesl. Sportovní výplň jsem si taky 
hodně užil, hlavně díky fajn 
kolektivu. Na příští RKLM pojedu, 
určitě to zase bude parádní akce.“  

 

 

Junior   
  

 

 

 

 

Fotosoutěž je tu zpět! 
 

Vyhlašuji opět fotosoutěž! Téma ne-téma, aneb vyfoťte cokoli, co vás 

napadne a pošlete svou fotografii (až 3 fotografie) na e-mail Roverrníčku. 

Jedinou podmínkou je, aby na fotografii, byly znázorněny krásy jara 

nebo léta! A pozor je tu ještě jedna změna! Fotosoutěž končí patnáctou 

poslanou fotografií! Takže neotálej, aby se i na fotografie dostalo! 

 

Junior   
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Metoda GTD  
  jak si správně zorganizovat čas! 
 

V čem je tato metoda unikátní a prospěšná? Ve zkratce pomáhá nám 

organizovat naše činnosti tak, abychom je dělali velmi efektivně. Metoda 

GTD je založena na myšlence, že pro mozek není přirozené si pamatovat 

všechny činnosti, které máme udělat. A spočívá v založení si externího 

systému pro uchovávání povinností a jejich třídění. Kdo ji vytvořil a co 

to zkratka znamená? Byl to David Alen, což je významná osobnost 

v oblasti produktivity práce. A GTD je zkratka slov Getting things done, 

což bychom přeložili jako „Mít vše hotovo“.  

Jak tato metoda funguje? Jedná se o celkem pět jednoduchých 

kroků, jak dělat úkoly efektivněji. 

Prvním krok spočívá v sesbírání všech povinností do nějaké externí 

schránky, ať už je to e-mail, poznámky v telefonu anebo pouze tužkou 

na papíře. Podstatné je, abyste na to nemuseli myslet a měli to někde 

přehledně napsané. Druhým krokem je zpracování, tedy vytřízení všeho, 

co nemohu zrealizovat. Mohu tyto činnosti smazat anebo dát do nějaké 

složky „někdy možná“. Ostatní činnosti buď udělejte hned – pravidlo 

dvou minut – tedy vše, co můžeme udělat do dvou minut, uděláme 

ihned. U zbylých činností si jen zjistíme, kolik je potřeba udělat kroků, 

abychom je splnili – pokud více, můžeme si z nich udělat projekt. Třetí 

krok spočívá v zorganizování činností, a to tak, že se rozhodnu, kdy je 

budu realizovat nebo delegovat. V praxi činnosti třídím do několika 

skupin. Čtvrtým krokem je zhodnocení, což znamená nejen ohlédnutí, 

jak pracuji, ale také občasné provedení revize vašeho GTD. Posledním 

krokem je udělej! Bez tohoto kroku to opravdu nejde. A samozřejmě jsou 

zde různá kritéria, jak vybírat činnosti.  

 

Pokud by metoda GTD někoho alespoň trochu zaujala a chtěl by 

zkusit tuto metodu využívat, doporučuji následující odkazy: 

http://gtdskoleni.cz/ 

http://www.mitvsehotovo.cz/category/gtd/ 

 

 A poslední mé doporučení. Nebojte si metodu GTD upravovat 

podle sebe. Nemusíte se řídit vším, co je v ní popsané! 

 

Junior   

 

Svět kolem nás 

http://gtdskoleni.cz/
http://www.mitvsehotovo.cz/category/gtd/


 

 

 

Malý princ a Pijan 
 

„Na další planetě bydlil pijan. Návštěva u něho byla velice krátká, ale 

malého prince hodně rozesmutnila. 

„Co tady děláš?“ řekl pijanovi, který seděl mlčky před řadou prázdných a 

řadou plných lahví. 

„Piji,“ odpověděl pochmurně pijan. 

„A proč piješ?“ zeptal se malý princ. 

Abych zapomněl, řekl pijan. 

„Nač abys zapomněl?“ vyzvídal malý princ a užuž ho začínal 

litovat. 

Abych zapomněl, že se stydím, přiznal se pijan a sklonil hlavu. 

A zač se stydíš?� vyptával se dále malý princ, protože by mu byl rád 

pomohl. 

„Stydím se, že piji!“ dodal pijan a nadobro se odmlčel. 

A malý princ zmaten odešel. 

Dospělí jsou rozhodně moc a moc zvláštní, říkal si v duchu cestou.“ 

 

Z knihy Malý princ - Antoine de Saint-Exupéry. 

 

Junior   

 

   

Svět kolem nás 



 

 

Pozvánky na akce 

na jaké akce se můžeš v následujících měsících těšit? Není jich málo a 

zde uvádím krátký přehled: 

 

28. 3. 2014 Country bál v Mikulčicích – více informací: 

http://junakmikulcice.cz/links/plakat_countrybal_2014.jpg 

 

9. – 11. 5. 2014 RKLM – téma a místo prozatím neznámé, ale kvalita 

zaručena. http://rklm.skautkyjov.cz/ 

 

17. 5. 2014  Turnaj v ringu – tradiční akce veselských skautů! 

 

23. – 25. 5. 2014   LUPRS – Terénní bojová hra pro skupiny. 

https://docs.google.com/forms/d/1pf29JPn3tFCYoJR4GY8TW6Z

j9O__HTnMMOb-TQaHRCM/viewform 

 

6. – 8. 6. 2014 Okresní jamboree – tradiční setkání celého okresu 

Hodonín jednou za 2 roky. Tentokrát bude i speciální 

program pro rovery. 

 

30. 5. – 1. 6. 2014  Copak je to za vojáka - roverská akční hra na 

motivy stejnojmenného filmu. 

http://copakjetozavojaka.skauting.cz/ 

 

 

  

Roverské akce 
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Zamyšlení…. 

 

Nedávno jsem narazil na jeden test. Jmenoval se „Mohli byste být 

skautem?“ a tak jsem si říkal, co tam asi může být za otázky? Samozřejmě 

mě to nezajímalo natolik, abych jej otevřel a zjistil to, ale časem, jsem nad 

tím začal více přemýšlet. Hlavně nad tím, kdo a proč to vytvořil. A jak 

vlastně někdo může takto „zjišťovat,“ zdali bych mohl být skautem. To mi 

asi leželo v hlavě nejvíce. Bohužel jsem to objevil také na facebookové 

skupině Skauti Brno, což mě trošku zklamalo, na druhou stranu bylo docela 

zajímavé si číst ty příspěvky pod odkazem na jmenovaný test. Nejvíce mě 

zklamalo zjištění, že tento test byl připravovaný ve spolupráci s tiskovou 

mluvčí Junáka, protože nemyslím, že takové testy jsou dobré PR. Nicméně 

to je asi otázka názoru. Mně nejvíc vadí, že pokud už na tom nějak 

spolupracoval Junák, tak mohl být alespoň jiný název toho testu. Protože 

myslím, že žádný sebelepší test nemůže rozhodnout, jestli bych mohl být 

skautem. A pokud bych měl někdy nějak hodnotit, co je to být skautem, tak 

bych řekl, že jde především o myšlení, o postoje, o pohled na svět. O tom, 

jak se budu snažit žít. 

Nicméně musím se přiznat, že jsem se k tomu testu časem vrátil 

jednak ze zvědavosti a jednak kvůli tomuto článku a výsledek? Neprošel 

jsem. Možná, že bych se o ty květinky a stromečky mohl více zajímat, na 

druhou stranu, pakliže nebudu, nemohl bych být skautem? Možná, ale není 

na škodu se zamyslet nad tím, co z vás dělá skauta.   

 

 

Junior   

 

 

  

Svět kolem nás 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Na další číslo se můžete těšit již 21. 6. 2014 

rovernicek.skautkyjov.cz/ 

 

 

 

Své příspěvky můžete posílat na e-mail 

Roverníčku 

rovernicek@skaut.cz 

 

 

 

 

 

 

 

šéfredaktor: Junior 

redaktorka: Eny 
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